
Protokół Nr XVI/20
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 30 stycznia 2020r.

XVI Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2020 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:20 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 21 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radną Grażynę Matuszczyk oraz 
Radnego Mateusza Szweda.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

Przewodniczącym Komisji został Radny Mateusz Szweda.

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczący w związku z nieobecnością Burmistrza spowodowaną jego udziałem w 
spotkaniu z Marszałkiem Województwa Śląskiego zaproponował przesunięcie punktu 
„Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy” po punkcie 
„Podjęcie uchwał”.



Głosowano w sprawie:
przesunięcia punktu "Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne 
głosy" po punkcie "Podjęcie uchwał". 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

Zgodnie ze stanowiskiem Komisji Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia 
Gminy Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek dotyczący wycofania z porządku 
obrad projektu uchwały dotyczącego rozwiązania porozumienia komunalnego.

Głosowano w sprawie:
wycofania z porządku obrad projektu uchwały dotyczącego rozwiązania porozumienia 
komunalnego. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
PRZECIW (1) Krzysztof Giel

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XV Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki

4. Uchwały:

a) Podjęcie uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie skargi na 
Burmistrza Miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że skarga została złożona dnia 31.10.2019r., którą do Rady 
przesłało Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Katowicach. Dodał, że celem jej 
rozpatrzenia swoje posiedzenie w dniu 7.01.2020r. odbyła Komisja Skarg, Wniosków i 
Petycji. Wyjaśnił, że skarga dotyczyła dwóch punktów, dlatego zgodnie ze stanowiskiem 
Komisji przygotowane zostały dwa projekty uchwał. Dopowiedział, że jeden punkt dotyczy 
wcześniej rozpatrywanej skargi, a obecnie złożona nie wykazuje nowych okoliczności, w 
związku z czym na podstawie przepisów KPA, Komisja proponuje podtrzymać stanowisko 
zajęte w uchwale podjętej w marcu 2019 roku. Poinformował, że co do punktu drugiego 



Komisja proponuje uznać skargę za bezzasadną, a uzasadnienie stanowiska zostało zawarte w 
załączniku do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej podtrzymania stanowiska w sprawie skargi na Burmistrza 
Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Wojciech Dudek, Rajmund Gazda

b) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Orzesze

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (13) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian 
Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Adam Muras, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian 
Mrowiec, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola

c) Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu położonego w Orzeszu-Zazdrości ograniczonego ulicami Żorską, Przyjaźni, 
granicą lasu i ul.Lipową - droga powiatowa
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że do planu nie 
została złożona żadna uwaga.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu
położonego w Orzeszu-Zazdrości ograniczonego ulicami Żorską, Przyjaźni, granicą lasu i 
ul.Lipową - droga powiatowa. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

d) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Orzeszu w rejonie ulic: 
Gliwicka, Mikołowska oraz linią lasu - północna część miasta
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przystąpienia do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Orzeszu w rejonie ulic: Gliwicka,
Mikołowska oraz linią lasu - północna część miasta. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

e) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2020r.
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2020r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

f) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu
na finansowanie płac i pochodnych od płac etatu dyspozytora Centrum Powiadamiania 



Ratunkowego
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
finansowanie płac i pochodnych od płac etatu dyspozytora Centrum Powiadamiania 
Ratunkowego. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

g) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Mikołowskiemu na zadanie "Przebudowa ul.Żorskiej w Orzeszu"
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
zadanie "Przebudowa ul.Żorskiej w Orzeszu". 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

h) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Mikołowskiemu na realizację "Programu wsparcia i rehabilitacji dla osób 
niepełnosprawnych - 25 plus"
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że zadanie będzie 
realizowane za pośrednictwem Polskiego Stowarzyszenia Na Rzecz Osób z 
Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Mikołowie. 
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
realizację "Programu wsparcia i rehabilitacji dla osób niepełnosprawnych - 25 plus". 



Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

i) Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania porozumienia komunalnego
Wycofane z porządku obrad

j) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Miasta Orzesze na lata 2020-2024
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Przedstawił protokół z 
dnia 30 stycznia 2020r. z przeprowadzonych konsultacji w celu poznania opinii organizacji 
pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w sprawie:

 przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Miasta
Orzesze na lata 2020-2024,

 sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli  w 2020
roku,

 szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i
specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również z trybu ich pobierania.

Protokół stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Miasta Orzesze na lata 2020-2024. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło
k) Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również z trybu ich 



pobierania
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również z trybu ich pobierania. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

l) Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli w 2020 roku
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli w 2020 roku. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
NIEOBECNI (1) Krzysztof Giel

m) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
położonej przy ul.Polnej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że jest to 
przedłużenie dzierżawy na rzecz dotychczasowego dzierżawcy.

Głosowano w sprawie:



podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul.Polnej. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jan Spendel

n) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 
nieruchomości położonej przy ul.Szklarskiej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że dzierżawa 
dotyczy terenu w rejonie Huty Szkła pod garaż blaszany.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
położonej przy ul.Szklarskiej. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

o) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 
nieruchomości położonej przy ul.Św.Wawrzyńca
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że dzierżawa 
dotyczy terenu naprzeciw kościoła pod punkt gastronomiczny.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
położonej przy ul.Św.Wawrzyńca. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:



ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

p) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie banera reklamowego 
na części nieruchomości położonej przy ul.Rynek
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Dodał, że dzierżawa 
dotyczy terenu przy wjeździe na probostwo.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na umieszczenie banera reklamowego na 
części nieruchomości położonej przy ul.Rynek. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

r) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/93/19 Rady Miejskiej Orzesze z 
dnia 30 maja 2019r. dotyczącej powołania i ustalenia składów osobowych stałych 
Komisji działających przy Radzie Miejskiej na okres kadencji 2018-2023
Przewodniczący odczytał pismo informujące o utworzeniu Klubu Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości. Wyjaśnił, że zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie gminnym 
przedstawiciele Klubów wchodzą w skład Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji 
Rewizyjnej. Przedstawił, że w związku z powyższym Radny Adam Ratka złożył rezygnację z 
pracy w Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu na rzecz Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji, gdyż w skład tej komisji nie wchodził nikt ze składu utworzonego Klubu
Radnych PiS.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Uchwały Nr IX/93/19 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 30 
maja 2019r. dotyczącej powołania i ustalenia składów osobowych stałych Komisji 
działających przy Radzie Miejskiej na okres kadencji 2018-2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 



Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

s) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/6/18 Rady Miejskiej Orzesze z 
dnia 5 grudnia 2018r. w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Komisji Skarg,
Wniosków i Petycji działającej przy Radzie Miejskiej na okres kadencji 2018-2023

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Uchwały Nr II/6/18 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 5 
grudnia 2018r. w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji działającej przy Radzie Miejskiej na okres kadencji 2018-2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło

5. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Na wstępie Burmistrz przedstawił tematy poruszone na spotkaniu u Marszałka Województwa 
Śląskiego, które dotyczyły:

 remontu drogi wojewódzkiej Nr 925,
 wybudowania chodnika przy ul.Mikołowskiej pomiędzy ul.Kwiatową a 

ul.Waryńskiego, 
 poprawienia bezpieczeństwa na przejściu dla pieszych na ul.Mikołowskiej w rejonie 

szkoły i przedszkola.
Poinformował o:

 podpisanej umowie na budowę oczyszczalni ścieków oraz wyjeździe do Kunowa, aby 
zobaczyć jak tam funkcjonuje oczyszczalnia łącznie z tradycyjną szklarniową 
suszarnią,

 ogłoszonym przetargu na budowę rurociągu tranzytowego,
 spotkaniu w Ministerstwie Klimatu, które dotyczyło rozwiązań związanych z niską 

emisją. Dodał, że wydana została również decyzja na odlesienie terenu w centrum 
Orzesza,

 przygotowywaniu planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Orzesze - centrum 
do wyłożenia do publicznego wglądu,

 etapie realizacji budowy przedszkola w Jaśkowicach,
 unieważnionym ze względu na zbyt wysokie koszty przetargu na budowę Otwartej 

Strefy Aktywności,
 negatywnej opinii Śląskiego Konserwatora Zabytków w związku z którą miasto nie 

otrzymało zgody na rozbiórkę dworca PKP, dlatego budynek nie będzie przejmowany 
od PKP a centrum przesiadkowe zostanie wybudowane na działkach, które są już 
własnością Miasta,



 16 ofertach złożonych na montaż efektywnego energetycznie oświetlenia ulicznego w 
Mieście Orzesze,

 otrzymanym przez miasto dofinansowaniu w konkursie dotyczącym zmniejszenia 
emisyjności gospodarki - kompleksowa likwidacja niskiej emisji na terenie 
województwa śląskiego, na realizację termomodernizacji budynków komunalnych 
przy ulicy Gliwickiej i Grzegorczyka,

 zawieszonym postępowaniu polegającym na wydaniu decyzji administracyjnej 
dotyczącej ustalenia środowiskowych uwarunkowań dla przedsięwzięcia pn. „mobilna
instalacja do przetwarzania odpadów wydobywczych z górnictwa węgla kamiennego, 
występujących w postaci skały płonnej” położonej w Orzeszu-Gardawicach.

Sekretarz Miasta p.Jolanta Szubert przedstawiła działania miasta w związku z sygnałem 
mieszkańca dotyczącym możliwości zanieczyszczenia wody na terenie Orzesza. 
Poinformowała, że woda zostanie zbadana w wyznaczonych na terenie miasta studniach 
stanowiących dla mieszkańców jedyny pobór wody. 

Radni zadawali pytania dotyczące tego tematu.

Radni zwrócili się o zapraszanie na spotkania z mieszkańcami przedstawicieli Spółki 
Gazowniczej, celem zapoznania z planami inwestycyjnymi dotyczącymi Miasta Orzesze oraz 
możliwościami poprowadzenia sieci gazowej do poszczególnych sołectw.

Radni poruszyli następujące tematy dotyczące:
 montażu wkładu kominowego w budynku komunalnym przy ul.Długosza 43,
 umowy zawartej na przygotowanie merytoryczne pozyskanych tekstów, 

przygotowanie, wydawanie, kolportaż i rozliczenie miesięcznika „Gazeta Orzeska”,
 udzielanego dofinansowania z budżetu miasta na wymianę systemów grzewczych,
 zanieczyszczonej nawierzchni ul.Rybnickiej w związku z prowadzoną budową sieci 

gazowej w tym rejonie,
 remontu nawierzchni trawiastej wraz z odwodnieniem (drenaż) na terenie stadionu 

miejskiego przy ul.Bukowina,
 etapu realizacji zadania budowy Otwartej Strefy Aktywności.

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:
 wielkość dofinansowania na montaż efektywnego energetycznie oświetlenia ulicznego

w różnych częściach miasta Orzesze zależeć będzie od kwoty realizacji zadania, a 
obecnie sprawdzane są oferty złożone przez wykonawców. Dodano, że 
przygotowywany jest również wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o 
dofinansowanie wymiany opraw i źródeł światła oświetlenia ulicznego sodowego na 
typu LED (wraz z niezbędnym osprzętem),

 wymiana słupów oświetleniowych na ul.Skośnej prowadzona jest przez TAURON i 
zakres prac nie jest miastu znany.

Radny Mateusz Szweda przedstawił cel utworzenia Klubu Radych PiS.

Radny Damian Kiecka przedstawił etap budowy strażnicy OSP Zawiść łącznie z zakresem 
wykonanych prac. 

Przewodniczący poinformował o:



 kwocie zebranej przez orzeski sztab WOŚP, składając podziękowania organizatorom i 
wolontariuszom,

 otrzymanym przez Urząd medalu w związku z obchodami jubileuszu 100-lecia 
Towarzystwa Śpiewaczego Dzwon,

 wzrastającej liczbie mieszkańców Orzesza,
 podjętej przez Radę Miasta Rybnik uchwale w sprawie wystąpienia z apelem do 

Prezesa Rady Ministrów o podjęcie kompleksowych działań rekompensujących 
samorządom znaczne ubytki dochodów z tytułu m.in. obniżenia stawek podatku PIT.

 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji działających przy Radzie Miejskiej za II 
półrocze 2019r.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za II półrocze 2019r.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa za 
II półrocze 2019r.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za II półrocze 
2019r.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:



ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, 
Budżetu i Mienia Gminy za II półrocze 2019r.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław 
Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
NIEOBECNI (1) Rajmund Gazda

7. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął XVI Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie.

                         Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                        mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


